

Dichaea Amparoana Schltr., nov. spec.

Epiphytica, erecta, vel adscendens, c. 20 cm alta; radicibus tantum basilaribus, filiformibus, flexuosis; caulis simplicibus, dense foliatis, subteretibus, vaginis foliorum arcte amplectentibus omnino obtectis, 4—5,5 mm diametro; foliis articulatis, lanceolato-linearibus, acutis, apice minutissime serrulato-ciliolatis, usque ad 5 cm longis, medio fere ad 7 mm latis, textura tenuioribus; inflorescentiis singulis, unifloris, erecto-patentibus, pedunculo basi paucivaginulato, ad 7 mm longo; bractea cucullato-ovali apiculata, ovarium dimidio fere superante; flore in genere mediocri, glabro; sepalis lanceolatis, acuminatis, 5-nerviis, c. 7 mm longis, lateralibus obliquis; petalis oblique et angustius lanceolatis, valde acuminatis, c. 6 mm

72 R. Schlechter: Beiträge zur Orchideenkunde von Zentralamerika.

longis, 5-nerviis; labello leviter concavo ex ungue obovato-spathulato infra medium in laminam semiorbicularem acute et manifeste apiculatam basi latere utrinque in auriculam falcato-retrorsam breviter lanceolatam acutam productam expanso, toto 6 mm longo, 5 mm medio lato, 5-nervio, supra basin unguis subcalloso; columna brevi, crassiuscula, c. 2,9 mm alta, ligula infrastigmatica adscendente, triangula obtusa, ut videtur glabra; ovario muricato-subvilloso, vix 2,5 mm longo.

Costa Rica: San Jeronimo — C. Wercklé no. 103, im Jahre 1922.

Ohne Zweifel eine nähtere Verwandte der *D. camaridioides* Schltr. von Colombia, jedoch leicht unterschieden durch kleinere Blüten mit nicht gewimperten Sepalen und Petalen, breitere Petalen, den am Grunde deutlich verschmälerten Lippennagel ohne Mittelschwiele und spitze Ankerhaken der Lippenplatte.

Herr Kränzlin hat auch hier, wie in viele andere Orchideengattungen, mit denen er sich einmal näher abgegeben hat, die schönste Verwirrung hineingebracht. So vereinigt er z. B. meine aus den Anden stammende *D. camaridioides* Schltr. mit der brasiliischen ganz verschiedenen *D. brevicaulis* Cogn. Wenn er sich einmal die Mühe genommen hätte, beide Beschreibungen näher zu vergleichen, ich glaube, er hätte sich selbst über die Kühnheit seiner Schlüsse gewundert.